
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 
Vedrørende L 89 - Forslag til Lov om ændring af tobaksafgiftsloven, lov om forskellige 

forbrugsafgifter, momsloven og forskellige andre love og ophævelse af lov om ændring af 

lov om forskellige forbrugsafgifter og opkrævningsloven. (Regulering af antallet af ciga-

retter i en pakke, indførelse af afgift på nikotinprodukter, sammenlægning af afgiftssat-

serne for røgfri tobak, justering af betingelser for fjernsalgsregistrering for visse punktaf-

gifter, ændring af momsloven som reaktion på covid-19-pandemien m.v.). 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 58 af 6. december 2021. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Dennis Flydtkjær (DF). 

 

 

Morten Bødskov 

/ Jacob Vastrup 

  

9. december 2021 
J.nr. 2020 - 9326 
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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren bedes redegøre for, om ministeren foretrækker, at forbrugerne køber niko-

tinposer via illegale kanaler eller lovlige produkter, og om afgiftsniveauet afspejler, hvad 

ministeren foretrækker? 

 

Svar 

Med L 89 foreslår regeringen at indføre afgift på nikotinprodukter, herunder nikotinpo-

ser. Regeringen ønsker, at forbruget af nikotinposer reduceres – særligt i forhold til børn 

og unge. 

 

Jeg foretrækker naturligvis, at forbrugerne køber lovlige nikotinposer og ikke benytter sig 

af illegale kanaler. Jeg ønsker også, at forbruget af nikotinposer reduceres.  

 

Ved fastsættelsen af niveauet for den foreslåede afgiftssats for nikotinprodukter er der 

mange hensyn, som skal afvejes. Det gælder fx effekten på forbruget og substitution til 

andre produkter, samt hensynet til grænsehandel og illegal handel. Regeringen mener, 

at den foreslåede sats på 5,5 øre pr. mg nikotin samlet set er et fornuftigt niveau, når de 

mange hensyn tages i betragtning. 
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